
Verslag Stuurgroep 
Holwerd aan Zee 25 

juni 
2019 

Aanwezig: 

Johannes Kramer, gedeputeerde provincie Fryslân (voorzitter) 

| (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) Stichting 
Holwerd aan Zee 

Jelle Boerema, Gemeente 
Noardeast-Fryslân (wethouder) 

BN 
(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) vogelbescherming 

B (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) Rs Noord-Nederland 

| (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) secretaris 
Stuurgroep (Wing) 

nn. projectleider 
Holwerd aan Zee (Provincie) 

| (g(egaenaonnoin i mimsieseeredr)d ) projectondersteuner (Provincie) notulist 

wetterkin Fryslân N 

Afwezig 
met 
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2. Vaststellen 
verslag 

16 april 2019 

Pagina 
Onder 

1. 2: 

Gemeente Noordoost- 
Fryslân vervangen 

door > 
Noardeast-Fryslân. 

Zomernota 
vervangen 

door > Perspectiefnota. 

De 
agenda wordt vastgesteld. 

3. Stand van zaken van zaken: 

a. 
Algemeen: 

Waar staat HAZ nu? 1° 
stap 

is 
gemaakt 

met 
Startbijeenkomst 

van 15 mei 
jl. 

Uitkomst 

hiervan welke vragen 
moeten onderzochtworden. Grote verschillen in 

uitwerking 
Boulevard 

en recreatie. Met name kant gemeente en Wetterskip meer versterken in betrokkenheid en 

organisatie. 

EN 

‚ 

Opening/ 
vaststellen van de 

agenda 

Ns Gedeputeerde Kramer heet eenieder wel kom, (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) uift later aan. 

Gedeputeerde Kramer stelt voor om een 
voorstelrondje 

te maken. 

In het 
Stuurgroep overleg 

van 16 april 2019 was besloten dat in het 
eerstvolgende Stuurgroep 

overleg 
in ieder 

geval op 
de 

agenda 
zou komen te staan: 

a. Concept-Plan van Aanpak en 

b. Concept-intentieovereenkomst. 

samen dat het te ambitieus is datde beloofde stukken er al zouden 
liggen. 

|minnonaaeeg((gnoiimsieseeredr)d ) Gedeputeerde vat 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) EN 
heeft 

voor deze 
Stuurgroep vergadering 

wel stukken over StaVaZa 
opgesteld 

en deze documenten 
zijn 

als 
bijlagen toegevoegd 

aan dit 
overleg. 

Nu eerst 
richting ondertekening 

intentieovereenkomst Er 
zijn 

2 
overleggen gepland 

om dit 

tot stand te 

brengen. 
1 voorde 

zomer 
en 1 nade zomer. 

Uitwerking Waddenfonds, 
en 

Regiodeal 
in de maak. 

Project 
Holwerd aan Zee zit in de 

projectbureau fase. Regie ligt bij 
de 

Stichting 
en Provincie. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 



en 

Dhr. Boerema wil meer 

duidelijkheid geven 
waar de 

gemeente 

staat. 
Anders is het een half 

voldragen projectop ambtelijk 
niveau. Gemeente NEF is een 

volwaardig partner. 

Ng eeft 
aan: Gemeente 

moet 

qua prioritering 
wel een 

inhaalslag 
maken 

(verkiezingen geweest) 
en HaZ 

hoger op 

de 

agenda 
zetten. Inzet en 

capaciteit 
NEF 

duidelijk 

op papier weergeven. 
Er worden 

gesprekken gevoerd 

met 

Ban 
NEF 

en 
ook 

richting Wetterskip 

met 

Gedeputeerde 
Kramer wil 

graag 
voorde 

zomervakantie 

met 

Wetterskip 
en 

gemeente 

overleggen 
om de 

bestuurlijke invulling weer 

te 

geven. 

Dhr. Boerema is van 

mening datje zo 

meer 

verantwoordelijkheid 
en betrokkenheid creëert. 

EN geeft 
aan dat HaZ numeer 

stappen 
heeft gezet op derijdendetrein. 

Stappen 

zijn nog 

maar net 

gezet. Natuurlijk 
moment om in te 

stappen. 

is ook 
van 

mening 
datwe 

numeer 
in de oriënterende 

fase zitten. 
WSF wil de 

posities 
nu 

wel duidelijk 
hebben. 

Het 

AB heeft al 

vragen gesteld 
welke rol WSF hierin 

hebben. 

Intentieverklaring nodig 

om 

volgende 
stappen 

te zetten. 

Gedeputeerde 
Kramer 

geeft 
aan dat er meer 

afstemming 

moet 
komen 

richting 
de diverse 

artijen. 

pe 
lichttoe 

datelke 
deelnemer 

een 
andere rol 

en 

positie 
heeft. Ook I&W. 

merkt 

op 

dater al veel is 

gebeurd 
om van 

planfase 
richting 

kwartiermaker fase 

te 
komen. 

Gedeputeerde 
Kramer 

geeft 
aan dat er al veel 

gesprekken zijn. 
Denk aan 

Dijkversterking 

Koehool-Lauwersmeer. Proces 

inrichting 
is 

nog 

nietrond. 

Weten 
hoe 

je 

het 
moet 

doen en 

hoe hier mee om te 

gaan 

i.v.m. de vele 

groepslagen. 

Besluit: 

In volgend Stuurgroep overleg is de intentieverklaring en de organisatie inrichting duidelijk. 

  

B wi 
hierin ook 

graag 
de 

specialisten 
zien i.v.m. de kosten. 

Gedeputeerde 
Kramer wil zo snelen 

goed mogelijk structuur 
in 

het 

project. 
Voor de 

zomervakantie alle 

benodigde belangen vastleggen 

en 
alles 

weer 

langs Stuurgroep 

om 

snelheid en 

ontwikkeling 
in 

het proces 
te 

krijgen. 

schuift 
aan. 

Gedeputeerde 
Kramer 

geeft 
in het kort weer hoede StaVaZa 

van het 

overleg 
is en 

vraag 
t 

EN oo mn 
in 

breng. GN eeft 
aan dat er 

na 
delaatste 

Stuurgroep vergadering 
nog 

niet veel 

voortgang 
is 

geboekt. 
Ook niet wie 

verantwoordelijk 
is voor 

wat 
en de btw-kwestie is 

nog onduidelijk. 

Waddenfonds: 

Vast besluit duurt 
nog 

wel 
even. 

Voor de 
zomer 

eindconcept. Inbreng 
in 

september. 
Oktober 

richting Stuurgroep. Wordtmetopgaveteam“hurd” 
aan 

gewerkt. 

Faseren hoe de 
aanvraag precies 

in 
te 

dienen. Welke midd elen 

waarop 

zetten 
dit in 

overleg 

met andere 

aanvragers. Samenwerkingsovereenkomst 
metelkaar sluiten. 

vindtdatwe elkaar kunnen 
helpen. 

Naadloos 
op 

elkaar aansluiten. 
Tempo 

aanpak 
dijk 

kan ook later worden. Staat nu voor 2022 kan ook 2023 worden. Verzoek uit 

doen om te 

beginnen bij 
Holwerd. 

tipt 
datwe elkaars materiaal kunnen 

gebruiken. 
Gesprek 

hierover komtt.z.t. 

wel. 

B vraagt 
wat 

de rol 
van 

LNV, 
BZK 

en 
RWS in de intentieovereenkomstis. 

Moeten 

wij 
hier ook 

wat 
mee? 

EE bevestigd 
wordt datde Provincie ookde 

Waddenfondsaanvraag 
kan indienen. 

Regiodeal: 

B <<: dat het 
1° 

overleg 
is 

geweest. 
Er 

ligtnueen 
voorstel. 

1°transitie 

geld 
is 

€5 

miljoen. 
Watis hierin 

handig 
om te doen 

qua verdeling 
van 

hetgeld. Toezeggingen 
en 

verwachtingen 
komen anders 

over. 
Tekstvoorstel 

Regiodeal ligt 
klaar. 

Stichting 
heeft 

een 

brief 

gestuurd 
aan 3 ministers om HaZ naar voren te schuiven. 

Gedeputeerde 
Kramer deelt 

mee 
dat het 

vast staat 
dat HaZ in 

hetnajaar 
€ 5 

miljoen krijgt. 

Dat is zo 

afgesproken. 
Valter 

nog 

€2 Y2 

miljoen 
los 

te 

peuteren 
voor HaZ? 

Bi! 
graag uitleg 

over het 

bedrag 
€ 5 

miljoen. 
De andere 

aanvraag 

was € 9 

miljoen. 
Madviseertom 

een 
betere 

omschrijvingte geven 
dan 

plussen 
de 

departementen (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



er 

geld bij. 
Dit doorbreken. 

teveel 
op 

elkaar wachten. 

Gedeputeerde Kramer deelt mee dat€ 5 
miljoen 

de 
minimaletoezegging 

is en €20 
miljoen 

aanwezig. 

het maximale. 

Met 

Bnaeeg((gaonnoinmiEimsieseeNredr)d 

de 

€ 
5 

miljoen 

) en 

kunnen 

dhr. Boerema 

we van 

waren 

start. Nu 

bij 

€ 

ditgesprek 

2 
miljoen 

halen 

en de 

uitde 

zekere 
toezegging 

Versnellingsagenda. 
Provincie is niet 

ongelukkig 
metde manier zoals het nu 

gaat. 

Dhr. Boerema 
zegt 

dat het 
Rijk uitgaat 

van 2 
Versnellingsagenda's 

voor alle 

4 gemeenten. 

Hij 
vindt diteen scheve 

verhouding qua Provincie en 
gemeente. 

Gedeputeerde Kramer deelt 
demening 

datdeze onvredeen 
ongemak 

een knelpunt kan 

worden 

Wat doen 

in 

we? 

de afspraak. 

Afwachten ofeen 
duidelijkheid 

ko mt door 
Rijk? Wij 

moeten 

bovenlangs. 

in (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 
beide 

projecten 
evenveel moeten 

krijgen. 
Niet afwachten. 

dt dat 

Dhr. Boerema deelt mee dater € 5 
miljoen istoegezegd 

door het 
Rijk. 

Gemeente heeft 
qua- 

cofinanciering 
ook 

belang bij 
om meer 

geld 
uitde 

potte krijgen. 

geeft 
de tip 

om 

bij 
het 

Rijk (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 

hebben. 

Dhr. Kramer deelt mee dat 

(geanonimiseerd) 

gesprek 
met 

B 

WN (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 
of 

delegatie Stuurgroep klap op geven anders 

aan te 
geven hoeveel 

geld 
de 

partijen precies nodig 

12 
juli bij 

HaZ 
op 

bezoek komt. In het 

Ne: 

meedelen 
om dit onderwerp naar voren teschuiven. 

Besluit: 

Dhr. Kramer gaat inhoudeljk hierover 
nog 

contact 
opnemen 

met (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 

B (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 
is 

nvt met vakantie. 

| | (geanonimiseerd) 

et (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 

Hink stap sprong. 

Damme: 
dat inzetten 

op bijdragen 
€ 15 

miljoen 
allemaal heel 

erg lastig 
is. Het was al 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 

moeizaam om totdit bedrag 
te komen. Het doel is om beide 

projecten 
toteen succes te 

maken. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) vraag 
wat het moment wordt van 

definitieve ondertekening. 

Gedeputeerde Kramer meldt dater 
nog geen definitieve deal 

is. De € 10 
miljoen 

van de 

Provincie wordt in 
juli vrijgegeven 

door de Staten. Btw moet 
nog 

naar 
gekeken 

worden. 

Dhr. Boerema merkt 
op 

dat in september het 
geld 

binnen 

moet zijn. 
Duurt te 

lang 
voor de 

Versnellingsagenda. 

naar het totaal te 
kijken. 

Als bestuurder deal maken. Is een 
uitdaging. 

4, 
Vervolg organisatie (mondeling) 

EN (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 
merkt op dater een 

stap 
moet worden 

gemaakt 
in de kwartiermakersfase. Is 

provincie verantwoordelijk 
voor. Kwartiermakersfase: wie is hier 

verantwoordelijk 
voor 

wat. 

Wie spreken wij hierop aan? In het 
projectteam overleg 

is er besloten dater een 

projectcoördinator 
moetworden 

aangesteld 
om zo meer 

sturing 
te 

geven 
in de 

processen. 

De deelnemers van het PT kunnen diter zelf nietmeer 
bij 

doen. Er is daarom een offerte 

uitvraag gedaan bij 
Sweco. 

Besluit: 

Gedeputeerde Kramer is van mening dat hierover voor de vakantie een gesprek moet plaafs 

vinden om er zo een 
slinger 

aan te geven. 

EN 
(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 

ook de 
mening datdetijd weg 

tikt. Alles moet wel 
duidelijk 

en klaar staan 

als de 
gelden 

deelt 

straks beschikbaar komen. Helder wie initiatief en > wie 
opdrachtgever. > 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 
BN deelt 

mee dat er 2 
juli 

een afspraak is 
gemaakt 

over de btw-compensatie. De 

onderdelen Provincie is hier bekend mee. Hier komt een advies uit. Voor 

verschillende 

verschillende opdrachtgevers. 
Welk 

bedrag 
van de 

gelden 
is btw 

gevoelig? 
In PvA hier ook 

rekening 
mee houden. 

(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) deelt de 
mening 

dat in deze kwartiermakersfase het 
goed 

is om de capaciteit 

te versterken. 

Gedeputeerde Kramer deelt de 
mening 

dat de capaciteit 
van 

de 
werkgroep 

te klein is. 

Hierdoor veel 
tijdverlies. 

Vandaar de offerte naar Sweco. 

B (geanonimiseerd) (geanonimiseerd) merkt op 
dat er 

nog geen regie 
voerende 

capaciteit aanwezig 
is. Wat hebben 

we 
precies nodig? 

Als Provincie moeten 

wij 
hieruit komen. 

Nog 
niks delen met Sweco. 

Dhr. Boerema merkt 
op 

dat er 
bij 

NEF misschien wel expertise aanwezig 
is. 

(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 
is toch wel heel 

blij 
met de voortgang. 

Besluit: 

(geanonimiseerd) 

(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 



5. Wvt. t. k. : 

BN (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) vreagtofer bij 
iedereen de 

overtuiging 
is dat het 

project 
kan 

slagen. 
Dit 

i. v. m. slib. Veel 
twijfel 

verhalen. ditwel 
qua ontwerp zoals heter nu 

ligt? Werkt 

deelt mee dat er een rapportis gepresenteerd. 
Ook in 

overleggroep (g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 

Dijkversterking 
Koehool-Lauwersmeer is het 

regelwerk 
en 

spuien 
aan de orde 

gekomen. 

Aangenomen slibgehaltes 
is nietanders dan 

wat 
in het 

rapport staat. 

Gedeputeerde Kramer wil zo kort mogeljk 
na de zomervakantie een 

Stuurgroep overleg 

inplannen om zo diepere invulling te 
geven. Richting Stichting en de Vogelbescherming: in 

de opdracht precies weergegeven wat wj willen van Sweco. 

| (g(egaenaonnoin i mimsieseeredr)d ) is van 
mening 

datde intentieovereenkomstde 

eerste 
prio is. Zo kan er een 

fase 
afgesloten 

worden. Dan is ook beter te zien welke experts hebben we 

nodig 
+de 

verrekening. 

Besluit: 

Gedeputeerde Kramer wil in de volgende Stuurgroep vergadering alles afdichten. 

BN 
(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) 

‚agt 
zich af hoe het nu met de 

grondaankoop 
zit. Stel 

je 
voor dat 

grond 
van 

tevoren wordt 

gekocht. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) deelt mee dat de Provincie 

een eigen 
kavelbureau heeft. Provincie 

heeft 
hier 

zelf het instrumentarium en de kennis voor. Provincie kan in 
vooruit geen grondaankopen 

doen. Er worden al verkennende 
gesprekken gevoerd. 

(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d ) vindtdater 
bij 

de 
Regiodeal 

veel kansen 
liggen. Rondje 

boeren verkennende 

gesprekken 
om zo naar boven te halen wat 

er leeft. Dan 
vragen 

inventariseren en 
langzaam 

richting grondaan koop. Grondis 
gevoelig. 1*rondje gesprekken 

voor 

de 
zomer en na de 

zomer 2° 

rondje. Bij 
de boeren gaat het niet alleen om HaZ. Denk ook aan 

verzilting. 
Geen 

breder 
gebiedsproces 

inzetten dan loopt project 
HaZ 

lange vertraging op. 

Besluit: 

Gedeputeerde Kramer: In volgend Stuurgroep overleg aanvullende onderzoeken tonen i. v. m. 

slib. Kan het wel of kan het niet. 

in voortgangsrapportage dit naar voren brengen. Kan het of kan het niet. Dit ook iv. m. de 

bestuurlijke verantwoordeljkheid. Moet daarom goed onderzocht worden. 


